
Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  

Rady Powiatu Zgierskiego 

w kadencji 2010 - 2014 

 

PROTOKÓŁ NR 13/12 

z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 21 marca 2012 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków Komisji oraz osoby spoza jej składu. 

Lista obecności członków Komisji i lista gości stanowią załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarno-epidemiologicznego na terenie 

Powiatu. 

3. Ocena przebiegu akcji zima. 

4. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na XXII sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

Wspólne posiedzenie z Komisją Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Zgierskiego. 

6. Zagrożenia w ruchu drogowym na terenie Powiatu Zgierskiego. 

7. Informacja o przygotowaniach do EURO 2012 związana z zapewnieniem bezpieczeństwa 

w ruchu drogowym. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji Janusz Rajtar otworzył 13 posiedzenie Komisji.  
 

Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-epidemiologicznego na terenie Powiatu 

Zgierskiego za rok 2011 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Radny Arkadiusz Cichecki zapytał, czy będą zmiany odnośnie badania wody na pływalniach? 

 

Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu Andrzej Jeziorski 

odpowiedział, że nie. Badania wykonywane są zgodnie z harmonogramem wynikającym  

z ustawy. Obowiązek wykonywania badań przypisany jest zarządcy pływalni, w zależności od 

wyników badań podejmowane są działania.  

 

Radny Krzysztof Kozłowski zapytał, czy Oddział Laboratoryjny w Powiatowej Stacji 

Sanitarno-Epidemiologicznej w Łodzi przy ul. Przybyszewskiego 10 będzie zlikwidowany? 

 

Inspektor odpowiedział, że Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny w Łodzi przewiduje 

taką reorganizację. Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Zgierzu nie posiada 

własnego laboratorium i do tej pory korzystała z laboratorium przy ul. Przybyszewskiego.  

W nowych planach zgierska stacja jest dopisana do laboratorium w Skierniewicach. Innych 

propozycji na dzień dzisiejszy nie ma. Stacja w Zgierzu zrezygnowała z wynajmowanego 

środka transportu, który kosztował ok. 2.500,00 zł miesięcznie. Chciano w ten sposób 



zaoszczędzić, jednak te plany się nie powiodą jeśli będzie trzeba dowozić próby do 

Skierniewic. Były prowadzone rozmowy z Wojewódzkim Inspektorem oraz Głównym 

Inspektorem w sprawie likwidacji. Decyzje jeszcze nie są podjęte, na dzień dzisiejszy 

prowadzone są rozmowy. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał czy protestowano w sprawie likwidacji laboratorium? 

 

Inspektor odpowiedział, że przedstawili Wojewódzkiemu Inspektorowi swoje argumenty 

odnośnie likwidacji, ponieważ dojeżdżanie do Skierniewic jest niewykonalne finansowo  

i technicznie.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił o powiadomienie Komisji oraz Starosty o konkretnych 

informacjach w tej sprawie. 

 

Radny Arkadiusz Cichecki zaproponował złożenie wniosku do Wojewody Łódzkiego  

z zapytaniem czy laboratorium będzie zlikwidowane. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła, że wystąpi z następującym wnioskiem do Zarządu Powiatu 

Zgierskiego: 

W związku z licznymi informacjami prasowymi i wychodzącymi od Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarno-Epidemiologicznego w Łodzi w zakresie likwidacji Oddziału 

Laboratoryjnego Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Łodzi przy  

ul. Przybyszewskiego 10 obsługującego rejon Powiatu Zgierskiego Komisja wnioskuje  

o wystąpienie do Wojewody Łódzkiego o rozważenie możliwości takiego usytuowania 

jednostki obsługującej Powiat Zgierski, aby nie stanowiło to utrudnień w realizacji zadań 

Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Zgierzu. Zamierzenia dotyczące 

skierowania prób z terenu Powiatu Zgierskiego do Oddziału Laboratoryjnego w Powiatowej 

Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Skierniewicach Komisja uważa za rozwiązanie 

niekorzystne i wnioskuje, aby czynności te podjęte były przez Dział Laboratoryjny 

Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Łodzi. 

 

Radny Arkadiusz Cichecki dodał, że dowożenie prób do Skierniewic wiąże się ze 

stworzeniem dodatkowego etatu dla kierowcy. 

 

Ad. 3 

Informacja dotycząca oceny przebiegu akcji zima stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Spraw Gospodarczych Monika Stodulska 

przedstawiła informację. 

 

Radny Krzysztof Kozłowski zapytał czy udało się zaoszczędzić środki finansowe w związku 

z łagodnym przebiegiem zimy? 

 

Wicestarosta Marcin Karpiński odpowiedział, że z zabezpieczonych środków pozostało  

ok. 1.000.000,00 zł, umowy z wykonawcami nadal obowiązują i do czasu ich wygaśnięcia nie 

można środków przeznaczyć na inny cel. Na akcję zima wydano ok. 1.000.000,00 zł. 

 

Radny Włodzimierz Pietruszewski powiedział, że na terenie gminy Parzęczew wykonawca 

nie wywiązywał się dobrze z umowy. Sprzęt, którym się posługiwał był w bardzo złym stanie. 

Wykonawca powinien być lepiej skontrolowany. 



 

Zastępca Naczelnika odpowiedziała, że oferta wykonawcy była wybrana spośród 

najkorzystniejszych finansowo, sprzęt wymagany w postępowaniu wykonawca posiadał. 

Wykonawca był bacznie obserwowany i został spisany protokół z nienależytego wykonania 

umowy. Wykonawca nie miał zapłacone za pługowanie i posypywanie, miał naliczone kary 

za opóźnienie w przystąpieniu do odśnieżania zgodnie z zaleceniem koordynatora o 5 godzin 

czyli łącznie na kwotę 2.000,00 zł na obszarze Gminy Aleksandrów Łódzki i Gminy 

Parzęczew.  

 

Wicestarosta dodał, że zima przebiegała łagodnie i nie było możliwości sprawdzenia 

wykonawców. Z corocznych doświadczeń oraz opinii radnych i mieszkańców wyciągane są 

wnioski i modyfikowane wymogi stawiane wykonawcom. 

 

Przewodniczący Komisji dodał, że wiadome jest, iż wykonawcy wybierani są pod kątem 

oferty najkorzystniejszej finansowo. Tylko kontrolowanie i karanie jest w stanie 

wyeliminować nieuczciwych wykonawców. 

 

Radny Arkadiusz Cichecki zwrócił uwagę na dużą liczbę dziur znajdujących się na drogach. 

Ponownie zasygnalizował, że w Aleksandrowie Łódzkim przy ul. Daszyńskiego 8 znajduje 

się wielka dziura, która spowodowała uszkodzenie kilku pojazdów. 

 

Zastępca Naczelnika odpowiedziała, że ubytki na drogach są na bieżąco łatane przez firmy 

zewnętrzne prowadzące dla Powiatu Zgierskiego utrzymanie dróg. Obiecała również, 

 że szczególnie zajmie się sprawą. 

 

Ad. 4 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-epidemiologicznego na terenie Powiatu 

Zgierskiego za rok 2011. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała informację. 

 

Ad. 5 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 

 

Ad. 8 

Spraw różnych nie podnoszono. 

 

Wspólne posiedzenie z Komisją Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 6 
Informacja na temat analizy stanu bezpieczeństwa na drogach Powiatu Zgierskiego stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Iwona Lewandowska przedstawiła informację. 

 

Informacja dotyczącą działań związanych z zarządzaniem ruchem na drogach powiatowych  

i gminnych na terenie Powiatu Zgierskiego w zakresie Wydziału Komunikacji stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 



Naczelnik Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Zgierzu Tomasz Wojciechowski 

przedstawił informację. 

 

Informacja na temat wypadków i kolizji w roku 2011 na drogach powiatowych na terenie 

Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Zastępca Naczelnik Wydziału Inwestycji i spraw Gospodarczych Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu Monika Stodulska przedstawiła informację. 

 

Ad. 7 

Informacja o przygotowaniach do EURO 2012 w aspekcie bezpieczeństwa ruchu drogowego 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Komendant Iwona Lewandowska przedstawiła informację. W uzupełnieniu dodała, że przez 

teren Powiatu Zgierskiego będą przejeżdżały tabuny pojazdów, są zarezerwowane miejsca 

noclegowe w województwie łódzkim dla kibiców zagranicznych. Istnieje więc potrzeba 

zwiększenia liczby funkcjonariuszy. Ruch drogowy nie może być wsparty przez policjantów 

prewencji, ponieważ oni również będą mieli przydzielone zadania dotyczące EURO. W celu 

zachęcenia policjantów do pełnienia służb w ramach EURO Miasto Łódź podpisało umowę  

z Komendantem Wojewódzkim Policji w Łodzi na 500.000,00 zł na tzw. służby 

ponadnormatywne. Część policjantów już się zgłosiła. W pierwszej kolejności mają być 

zabezpieczone strefy kibica. Zabezpieczenie ruchu drogowego przez policjantów będzie więc 

utrudnione. Nie można jednak powiedzieć, że policjanci ruchu drogowego mają zasadniczy 

wpływ na bezpieczeństwo, ponieważ jest to fikcją. Nasilenie ruchu kołowego drogi ma 

zasadniczy wpływ na poziom bezpieczeństwa. 

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski dodał, że przedstawiona informacja nie brzmi 

optymistycznie w odniesieniu do bezpieczeństwa mieszkańców Powiatu Zgierskiego. Zapytał 

czy zgierska Policja współpracuje ze Strażą Miejską w Zgierzu odnośnie przygotowań do 

zapewnienia bezpieczeństwa, ponieważ Miasto Zgierz jest punktem newralgicznym. 

 

Komendant Iwona Lewandowska powiedziała, że współpracują ze Strażą Miejską w Zgierzu. 

Raz w miesiącu odbywają spotkania. Jest ustalone, że policjanci oraz strażnicy miejscy mają 

wstrzymane urlopy od połowy maja do lipca br. Wszyscy policjanci jak i strażnicy są więc  

w gotowości. 

 

Członek Zarządu zapytał, czy na ternie Powiatu Zgierskiego będą strefy kibica? 

 

Komendant Iwona Lewandowska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie. 

 

Sekretarz Adam Świniuch powiedział, że Aleksandrów Łódzki występował o wyznaczenie 

strefy kibica i zapytał czy taka będzie? 

 

Radny Arkadiusz Cichecki odpowiedział, że nie ma informacji. 

 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu Dariusz Bereżewski dodał, że w grudniu 2011 r. 

odbyło się spotkanie z władzami Miasta Zgierza, Policji oraz Straży Miejskiej odnośnie 

współpracy i zapewnienia bezpieczeństwa na EURO. Władze Miasta Zgierza zobowiązały się 

do nieorganizowania imprez kulturalno-rozrywkowych w okresie trwania mistrzostw 

piłkarskich Europy.  



 

Przewodniczący Komisji Janusz Rajtar był zaniepokojony brakiem planów logistycznych 

dotyczących nasilenia ruchu drogowego na terenie Powiatu. Zdaje sobie sprawę z tego,  

że jesteśmy usytuowani w niekorzystnym punkcie, ponieważ ruch na drogach będzie 

wzmożony. Zapytał czy będą wyznaczone miejsca parkingowe dla przemieszczających się 

grup kibiców oraz czy autostrady będą szczególnie zabezpieczone? Miejsca noclegowe 

również powinny być ujęte w planach dotyczących zabezpieczenia.  

 

Komendant Iwona Lewandowska powiedziała, że w pierwszych planach były tzw. 4 związki 

taktyczne w związku z organizowaniem przez 4 miasta rozgrywek na terenie Polski. Sytuacja 

uległa zmianie, zostało utworzonych 5 zgrupowań policji w związku z tym, że w Krakowie 

będą miały swoje siedziby 3 drużyny biorące udział w mistrzostwach. Poza tym z 16 grup 

uczestników 13 drużyn będzie mieszkało na ternie naszego kraju, co będzie powodowało 

przemieszczanie się wraz z nimi kibiców. Sytuacja jest płynna, rezerwacje są dopiero 

czynione, będzie pełny obraz dopiero jak miejsca noclegowe zostaną zapłacone. W przypadku 

naszego województwa nie będzie noclegów grup zorganizowanych tylko pobyt turystów 

indywidualnych poruszających się własnymi środkami transportu. Na dzień dzisiejszy jest 

informacja, że w przypadku reprezentacji Rosji ok. 2.000 kibiców rosyjskich może 

rezerwować noclegi na terenie naszego województwa. Stan gotowości przewidziany jest na 

15 maja br., co oznacza, że wówczas będzie pełna wiedza. Od kwietnia będą systematycznie 

kontrolowane przygotowania dotyczące napływających informacji odnośnie rezerwacji miejsc 

noclegowych. Jeśli chodzi o autostradę to w zakresie ruchu drogowego jest obsługiwana przez 

Komisariat Autostradowy, który nie oddaje na EURO żadnego policjanta, są więc gotowi  

w pełni do pracy. Sytuacja na autostradzie nie powinna więc ulec pogorszeniu. Policjanci 

Komendy Powiatowej są do obsługi dróg krajowych, tych o mniejszym statucie. Po 1 maja 

będą pełniejsze informacje, będzie wiadomo, gdzie będą rozmieszczone strefy kibica i czy 

takie będą na terenie naszego powiatu. Są przypuszczenia, że na terenie Łodzi mogą być 3 

strefy kibica.  

 

Sekretarz poprosił o zajęcie stanowiska w sprawie przygotowań do EURO Komendanta 

Powiatowego Straży Pożarnej w Zgierzu 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu Waldemar 

Mrulewicz powiedział, że są do dyspozycji, prawdopodobnie system pracy się zmieni na czas 

EURO, strażacy mają pracować w systemie 24h służby/24h wolne. Innych informacji nie 

posiada. 

 

Członek Zarządu wyraził nadzieję, że bezpieczeństwo w Powiecie Zgierskim będzie 

zapewnione. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 13 posiedzenia Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.   

Protokołowała  

Małgorzata Wieczorek 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


